
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 27. marts 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 800 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 800:  

”Burde man ikke arbejde for at udvide kapaciteten, således patientsikkerheden ved 

fødsler i hjemmet såvel som på hospitalet kan opretholdes?” 

 

Svar: 

Jeg kan henvise til min samtidige besvarelse af spørgsmål 774 og 775. 

 

Jeg skal herudover bemærke, at et enigt Folketing netop har fundet sig nødsaget til at 

begrænse visse patientrettigheder i en periode, hvor der vil komme stort pres på 

sundhedsvæsenets ressourcer. Det betyder blandt andet, at regionerne får mulighed 

for en vis prioritering i forhold til gravides ret til jordemoderhjælp i hjemmet (hjem-

mefødsel), da dette kan trække på ressourcerne på fødeafdelingerne.  

 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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